
 

 

 

Folketingets Epidemiudvalg (EPI) har den 6. januar 2023 stillet følgende spørgsmål nr. 

1 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 1:  

”Hvad er ministerens kommentar til Kristian G. Andersens udmeldinger i artiklen i Po-

litiken 21/12-22: ”Jeg tror, de fleste folk hos Statens Serum Institut faktisk slet ikke 

forstår virus” om bl.a. et stærkere beskyttelsesfokus, lettere adgang til boosterstik, 

større fokus på langtidsfølger i den danske håndtering af covid-19-virus, og giver 

dette i samklang med den stigende smitte ministeren anledning til at ændre på den 

nuværende strategi i en eventuel inddæmning/udbredelse af smitte?” 

 

Svar: 

Statens Serum Institut har siden pandemiens begyndelse leveret vidensbaseret råd-

givning i håndteringen af den vel nok største sundhedskrise i nyere tid. Rådgivningen 

har været en forudsætning for, at Danmark er kommet godt igennem pandemien. In-

stituttet nyder respekt for sit arbejde nationalt såvel som internationalt, og jeg har 

fuld tillid til rådgivningen, som jeg modtager fra Statens Serum Institut. 

 

Det bemærkes derudover, at der siden årsskiftet er set faldende smitte med covid-19, 

og der er derfor for nuværende ingen planer om nye indsatser for at begrænse smit-

ten yderligere. 
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